
 

 

CRNA GORA 
Opština Budva 
Sekretarijat za lokalnu samoupravu 
Broj: 03-sl. 
Budva, 11.07.2013. 
 
PREDMET: Izvještaj sa panel diskusije u Opštini Budva na temu “Crna 
Gora na putu ka Evropskoj uniji” 
Panelisti: Predsjednik opštine Budva, Lazar Rañenović, Šef delegacije EU u 
Podgorici Mitja Drobnič i predstavnica NVO Delfin i Novi horizonti Ljilja 
Radunović; 
Mjesto: hotel “Aleksandar”, u Budvi. 
Termin održavanja: 10.07.2013. godine, u 12h. 
Na panelu su bili predstvnici političkih partija iz Skupštine opštine, i  to Vojo 
Kuljača, Milan Balević, Ranko Pavićević, Miomir Pejović, Nikola Vukčević, Branka 
Medin; službenici Opštine Budva Milan Vučinić, Ljubomir Filipović, Lana Marović, 
Tanja Kažanegra, Nikola Divanović, Jelena Baštrica, Cvetko Pajković, Slavko 
ðukanović, Tijana Kotarac, Žaklina Fuštić, ðorñije Vujović, Dušan Marotić, 
Slavoljub Jovićević, Miodrag Drašković, Nevena Karanikić, Nikolina Karanikić, 
Ivana Lazović, Blažo Rañenović, Olivera Pejanović, Nada Vukotić, Snežana Kuč, 
Tatjana Tomić, Ilija Medigović, Gordana Korać, Ivan Liješević, Milica Mazarak, 
Mirko Savićević, Mirjana Franeta, predstavnik “Budva Holding” Jelena Srzentić, 
predstavnici “Akademije znanja” Miško Rañenović i Aleksandra Kovačević, 
predstavnici KSJP “Budva” Magdalena Ivančević i Andrea Doljanica, predstavnik 
Agencije MINA Ranko Pavićević, predstavnici medija i to predstavnici TV Budve 
Tanja Čučuk, predstavnik Pobjede Dragan Stodić i predstavnik Vijesti Vuk Lajović.  
 

Šef delegacije EU u Podgorici Mitja Drobnič je istako da Evropska unija (EU) 
očekuje da Crna Gora raščisti pitanje afere "Snimak" i utvrdi da li je došlo do 
zloupotrebe državnih resursa za interese pojedine političke partije. 
On je u Budvi rekao da u procesu pridruživanja EU na prvo mjesto stavlja proces 
vladavine prava. 
Drobnič je kazao da su posebno bitna poglavlja 23 i 24 i da ona moraju biti 
otvorena meñu prvima. 
"EU očekuje da Crna Gora zapiše principe nezavisnosti sudstva u Ustavu, jer, ako 
su oni samo u zakonu, on se može mijenjati. Takoñe se očekuje da Crna Gora 
raščisti pitanje afere Snimak i utvrdi da li je došlo do zloupotrebe državnih resursa 
za interese pojedine političke partije", kazao je Drobnič. 
On je rekao da mora biti unaprijeñeno izborno zakonodavstvo, navodeći da se 
poslije svakih izbora postavlja pitanje da li su oni bili legalni i da li je bilo izbornih 
manipulacija. 
Šef delegacije EU u Podgorici Mitja Drobnič je ocijenio da je Crna Gora na 
dobrom putu i da je državna administracija obavila dobar posao u prvoj fazi 
takozvanog skliringa, što znači približavanje evropskom zakonodavstvu. 



 

 

Takoñe, Šef delegacije EU u Podgorici Mitja Drobnič odgovorio je na pitanja 
predstavnika političkih partija I službenika Opštine Budva. 
 
Predsjednik Opštine Budva je naglasio da se nakon dobijanja zelenog svijetla za 
početak pregovora sa Evropskom unijom, pred Crnom Gorom nalaze veoma 
složeni zadaci, a to su usklañivanje domaćih propisa sa brojnim propisima 
Evropske unije (EU), zatim primjena novih zakona koja treba da bude u funkciji 
unutrašnje reforme i razvoja zemlje, i na kraju efikasnost njihove primjene u praksi. 
Put reformi nikada tokom istorije nije bio lak, tako i Crnu Goru čeka na tom putu 
mnogo prepreka, ali ukoliko svako preuzme odgovornost za svoj dio posla i 
nadležnosti, put će se preći mnogo brže i lakše, istakao je Predsjednik Rañenović.  
 
“Lokalna samouprava koja posjeduje odgovarajuće kapacitete za donošenje i 
sprovoñenje praktičnih politika, koja je efikasna, ažurna i ostvaruje neposredan 
kontakt sa grañanima i civilnim sektorom, daje značajan doprinos izgradnji 
zajednice na načelima demokratije i decentralizacije vlasti. Ona upravo predstavlja 
ključnog nosioca evropskih integracija i nezamjenljivi je faktor uspješnosti ovog 
procesa. 
S obzirom na činjenicu da se oko 75% zakonodavstva EU primenjuje direktno na 
nivou lokalne samouprave, Opština mora biti spremna da prati nove tokove 
reformi i da im se prilagoñava, kako bi spremno dočekala primjenu novih propisa.”  
 
Predsjednik Rañenović je kazao da rad na poboljšanju odgovornosti i 
transparentnosti javne uprave je, takoñe, jedan od ključnih izazova na lokalnom 
nivou. Dobro ureñena i razvijena lokalna samouprava za svakog je grañanina izvor 
sigurnosti i institucionalni oslonac u stvaranju uslova za rješavanje njegovih potreba 
i interesa. 
On je ukazao da je cilj Opštine Budva stvaranje zajedničkog liderstva tj. aktivno 
angažovanje i lokalne uprave i grañana, pojedinačno i kroz udruženja u cilju 
stvaranja sinergije snage i potencijala koje postoje na obije strane i stvaranja 
moderne srevisno orjentisane lokalne samouprave, pobrojao strategijske pravce 
razvoja Opštine kada su u pitanju finansije, investicije i administracija i istakao 
značajan napredak opštine u oblasti transparentnosti poslovanja Opštine Budva. 
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